
 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

6 februari 2014 
Blad 38 

 

  

§ 17   

Införande av öppna möten i stadens facknämnder och 
bolagsstyrelser samt i kommunstyrelsen 

Beslut 

1. Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 

2. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat en motion till 

kommunfullmäktige av Ann-Margarethe Livh m.fl. (V) om 

öppna möten även för stadens facknämnder och bolagsstyrelser 

samt för kommunstyrelsen, på samma sätt som för 

stadsdelsnämnderna. 

Öppna nämndsammanträden ställer helt andra krav än slutna 

möten. De tar längre tid, de kräver mer förberedelser, media kan 

vara närvarande och de kan ibland vara stökiga och 

konfliktfyllda.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 januari 2014. Dnr 2013-722-1.5.1.  

 
Förslag till beslut 

Ledamoten Johanna Sjö m.fl. (M) yrkade att nämnden antar 

förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag. 

Ledamoten Jaime Barrios (V) yrkade bifall till vänsterpartiets 

förslag. 

 
Beslutsgång 

Vice ordförande Stefan Nilsson (MP) ställde de tre förslagen 

mot varandra och fann att nämnden antagit förvaltningens 

förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Maria Antonsson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Nämnden beslutar 

 

att i huvudsak tillstyrka motionen 
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Ökad öppenhet och insyn i politiken behövs både här i 

nämnden, i kommunen i övrigt och på riksnivå. Vi tror att det 

skapar ökad förståelse för det politiska arbetet hos medborgarna. 

Det skapar en ökad möjlighet till kontakt och dialog och det är 

mycket positivt för demokratin och ger mer delaktiga invånare. 

 

För bolagsstyrelser gäller dock en annan lagstiftning, som styrs 

av delvis andra lagar och regler, och det är därför svårt att 

genomföra förändringarna för dessa. 

 
Reservation 

Ledamoten Jaime Barrios (V) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

1. Nämnden beslutar att tillstyrka motionen 

2. Dessutom vill vi framföra följande 

  

Att medborgarna vill diskutera frågor som rör facknämnderna 

får stadsdelsnämnden bevis för ganska ofta. Medborgarna ska 

kunna föra dialog med folkvalda i alla frågor som politiken styr 

över. Det viktiga är att det finns en fungerande öppen kanal till 

alla politiska organ i staden. Vi tror att öppenheten kommer att 

främja demokratin. 

 

Det är ett helt riktigt konstaterade av förvaltningen att öppna 

möten kräver ändringar i reglementena. Ändringar av 

reglementen brukar ofta göras efter att budgeten har beslutats, 

eftersom det ofta ingår organisationsändringar i budgeten.   

 

Det stämmer också att öppna nämndmöten ställer högre krav, 

men som ovan hävdas ökad demokrati är syftet och det ställer 

självfallet högre krav på de förtroendevalda och i förlängningen 

förvaltningen som ska organisera det hela. Å andra sidan räknar 

vi med stora vinster i demokratisk legitimitet, bättre beredda 

beslut, etc. 

 

Det är också bra att förvaltningen påpekar att 

medborgarförslagen borde behandlas på ett likartat sätt i staden. 

 

 

  

 

 

 


